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Slovo starostky 

Vážení a milí spoluobčané, 

dovoluji si Vás pozdravit a opět Vás vítám na 

stránkách našeho Vinaráčku.  

I když to možná vypadá, že se letos nic moc neděje, 

opak je pravdou. Snažíme se pracovat v plném 

nasazení a dříve avizované aktivity a neinvestiční 

akce plnit. V současnosti čekáme na schválení 

projektové dokumentace na opravu chodníků podél 

silnice II/305, který by měl vést od cesty na Rejšník, 

podél Šilarových a končit u Mikelkovi stodoly. První 

verze byla začít opravovat chodník od čp. 4 z důvodu 

vlastnictví pozemků. Podařilo se nám ale vyřešit s 

paní Jitkou Šilarovou a zastupitelstvo schválilo, že 

obec od ní odkoupí 2 pozemky pod stávajícím 

chodníkem, takže projektová dokumentace je 

připravena už od plánovaného zatrubnění příkopu v 

zatáčce k Mravínu. Je to nutnost z důvodu 

schůdnosti a sjezdu z chodníku na silnici a hlavně 

kvůli bezpečnosti občanů. 

Jestli budeme letos 

realizovat celou délku 

chodníků je druhá věc, dle 

finančních možností obce. 

Uvidíme, stát by měl už od 

ledna letošního roku 

přidávat do rozpočtu o 

poznání víc peněz než 

doposud. 

Od 1. 1. 2013 platí novela 

zákona o rozpočtovém 

určení daní. O co vlastně 

jde? Vláda schválila nový klíč 

přerozdělování vybraných 

daní, což bývá jeden z 

nejdůležitějších příjmů 

rozpočtů radnic, samozřejmě i té naší. Největší 

rozdíly v příjmech ze sdílených daní na jednoho 

obyvatele by se měly snížit ze současného 4,5 

násobku (mezi Prahou a naopak nejmenšími obcemi) 

na trojnásobek. Od předcházejícího zákona se novela 

liší také ve změně parametru rozlohy území, kdy se 

započítává pouze 10 ha na 1 obyvatele, dříve 3 ha. 

Podle nového RUD dostaly přidáno prostřední obce, 

které na tom byly dlouhodobě nejhůř. Ne tedy ty 

nejmenší obce. Může se taky stát, že dostanou 

přidáno obce, které na tom byly nejhůře, a ty, co 

jsou na okraji, nedostanou třeba nic, a nebo jen 

málo. Nejvíce bude záležet na tom, zda stát ty peníze 

na daních vybere a kolik jich vybere. Takže se zatím 

držíme tzv. při zemi. Zároveň novela vyřešila i to, aby 

například obce dostávaly zaplaceno přímo za žáka 

prostřednictvím sdílených daní a nemusely se dělat 

smlouvy mezi jednotlivými obcemi. Zmizí tedy 

povinnost obcí platit okolním, které jsou zřizovateli 

škol, tzv. neinvestiční náklady na své děti. Obce s 

vlastními školami budou o to víc v daňovém 

přerozdělení zvýhodněny.  

Zatím nemáme zprávu o získané 

dotaci z Pardubického kraje 

„Programu obnovy venkova“ na 

opravu chodníků a dopravní 

značení v obci, dosud nevíme ani 

její výši, pokud nějakou obdržíme, 

a uvidíme, jaký bude ze stran 

uchazečů o výběrové řízení velký 

zájem a jakou dosáhneme úsporu 

oproti rozpočtu. Jelikož jsme už 

obdrželi z Městského úřadu Vys. 

Mýto stanovení na místní úpravy 

dopravního značení v obci, v 

dohledné době se pustíme do 

jejich realizace. Obec bude 

financovat osazení 2 ks 
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dopravních zrcadel (1 ks umístěný v prostoru 

křižovatky silnice III/30521 a místní komunikace u 

čekárny a 1 ks v prostoru křižovatky silnice II/305  a 

místní komunikace u čp. 1 - Suchých) a 7 ks 

dopravních značek na místních komunikacích. Na 

základě cenové nabídky celou akci pro obec zajistí 

SÚS cestmistrovství Luže. SÚS bude osazovat na 

svoje náklady 1 ks dopravního zrcadla v prostoru 

křižovatky silnice II/305 a III/30521 a před křižovatku 

od Mravína směr Stradouň DZ č. IP5 - doporučená 

rychlost 30 s DZ č. A2a – dvojitá zatáčka, první 

vpravo (od Stradouně na Mravín). Dále pak u silnice 

III/30521 ve směru od obce Sedlec osadí před 

křižovatkou s místní komunikací DZ č. P2 – hlavní 

pozemní komunikace. Jestli obec obdrží žádanou 

dotaci na elektropohon zvonu (v rámci Kulturního 

dědictví Mikroregionu Vysokomýtsko), bohužel také 

zatím nevíme.  

Z drobných plánovaných akcí je dokončeno:  

 oprava zvoničky, síť do zvoničky 

 hasičský znak na hasičárnu 

 dřevěné stoly k lavičkám na hřišti 

 sedánek (dětské hřiště) 

 montáž autíčka (dětské hřiště) 

 úpravy v přísálí KD (odstavná plocha mezi 

sporáky, digestoře) 

 obnovení písma na Obecní hospodě 

 poštovní schránka na budovu OÚ 

 finanční podpora SDH 

O čem jednalo zastupitelstvo obce 

Sešlo se 13. června 2013 ke svému bohatému 

programu v počtu 4 – tedy bez jednoho zastupitele.  

Po krátkém úvodu starostky, přednesla paní Jana 

Havlíčková (účetní obce), zprávu o hospodaření obce 

k 31.5.2013. K upravenému rozpočtu jsou příjmy 

splněny na 43,8 %, takže se naplňují, procentuálně 

odpovídají vcelku svou výší sledovanému období. 

Výdaje jsou plněny na 36,4 %. V dohledné době náš 

rozpočet ovlivní kapitálové výdaje, které tvoří 

především úkoly stanovené a schválené pro letošní 

rok. Je to především akce spolufinancovaná dotací z 

Pardubického kraje z Programu obnovy venkova 

„Oprava chodníků a dopravní značení v obci“.  

Dalším bodem programu byla zpráva předsedkyně 

Finančního výboru paní Ing. Radky Peterkové o 

činnosti výboru v letošním roce. Zastupitelstvo 

schválilo  veřejnoprávní smlouvu o zabezpečení 

provedení zápisů údajů do informačního systému 

územní identifikace adres a nemovitostí s městem 

Vysoké Mýto, Dohodu o vytvoření pracovních 

příležitostí v rámci VPP a poskytnutí příspěvku 

č.EUO-V-22/2013 uzavřenou mezi ÚP a obcí Vinary 

na jedno pracovní místo, Zprávu předsedkyně 

finančního výboru o inventarizaci obce za rok 2012 a 

Zprávu o uplatnění územního plánu obce Vinary. 

Dále zastupitelé schválili přijetí dotace od úřadu 

práce ve výši 60 tis. Kč a rozpočtové opatření č. 2 v 

příjmové a výdajové části rozpočtu ve výši 60 tis. Kč, 

Směnu části obecní p.p.č.586/63 za p.p.č.97 ve 

vlastnictví paní Jaroslavy Šípkové,  dodatečně 

zakoupení dárků a tomboly na oslavy 125. výročí 

založení SDH Vinary, uskutečnění 3. srazu rodáků 

obce Vinary 21.6.2014, zakoupení 50 ks 

protipovodňových pytlů, 2 ks přehrazovacích prken a  

2 sad komunikační techniky pro JSDHO Vinary, ples 

Mikroregionu Vysokomýtska, který se bude konat ve 

Vinarech dne 8.11.2013. 

Starostka obce podala přítomným následující 

informace: 

 Od 9.6.2013 platí nový autobusový jízdní řád. 

 Obec zaměstnala od 16. 5. 2013 p. Jiřího Stündla 

na veřejně prospěšné práce. 

 Je provedena revize plynu na obecním úřadě, 

v kulturním domě a hospodě. 

 Provedení revize komínů je v jednání s p. 

Drahošem. 

 Žákyně Zahradnické školy v Litomyšli provedly v 

obci některé potřebné zahradnické práce, duby k 

potoku vysází na podzim. 

 Bezúplatný převod části pozemku č.602/6 od 

Úřadu pro zastupování státu ve věcech 

majetkových je stále v jednání. Nastala změna z 

důvodu některých nejasností v KN, takže se bude 

řešit nejprve jedním geometrickým plánem část 

pozemku kolem Pomníku padlých a pod silnicí v 

křižovatce. Poté druhým geometrickým plánem 

pozemek kolem čp.20. 
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 Starostka ustanovila zpět paní Věru Hlouškovou 

do komise SPOZ na její vlastní žádost. 

 Obec obdržela oznámení od Ministerstva 

životního prostředí o zahájení řízení ve věci 

„Stanovení průzkumného území pro vyhledávání 

a průzkum konvenčních ložisek ropy a zemního 

plynu v krajích Královehradeckém a 

Pardubickém“. Vzhledem k tomu, že se jedná o 

záměr, který může ovlivnit zdroje podzemní vody, 

zastupitelstvo obce Vinary nesouhlasí s realizací 

tohoto záměru. 

 Uzavření partnerské smlouvy na přípravu, 

realizaci a provoz hostované spisové služby s 

Vysokým Mýtem se odkládá do příštího jednání 

zastupitelstva obce. 

 Asi nejdiskutovanějším bodem bylo projednání 

úhrady neinvestičních nákladů na žáky, konkrétně 

dojíždějící do ZŠ ve Vysokém Mýtě. Jednáme a 

řešíme s městem a i řada dalších obcí, zda 

platíme neinvestiční náklady za kalendářní rok, či 

školní rok. Jelikož jsme loni platili fakturu za 

školní rok 2011/2012, domníváme se, že letos 

bychom měli platit podle nového rozpočtového 

určení daní (RUD) a školského zákona pouze za 

měsíce 9 - 12/2012, navrhuje tak i finanční výbor 

naší obce, a ne za celý rok 2012. Zastupitelstvo s 

návrhem FV souhlasí a schvaluje uhradit městu 

Vysoké Mýto neinvestiční náklady na žáky za 

měsíce září až prosinec 2012. 

 O možnosti snížit náklady na elektrickou energii a 

zemní plyn e-aukcí (ze zprávy Mikroregionu 

Vysokomýtsko pro své občany) – bližší informace 

Vám budou sděleny. 

 Stížnost občanů na psí exkrementy na volných 

prostranstvích v obci, kolem RD apod. Zastupitelé 

prodiskutovali možnosti, jak tomuto problému 

předcházet a uložili kontrolnímu výboru stížnost 

prošetřit a navrhnout řešení do příštího zasedání 

zastupitelstva. 

Vážení spoluobčané, letošní červnové počasí přineslo 

kromě tropických veder také přívalové deště. 

Naštěstí nás ve Vinarech velká voda nezasáhla. 

Hladina Bětnického potoka se sice zvedla, ale bylo to 

v normě. Přesto děkuji veliteli a členům JSDHO, kteří 

byli v pohotovosti.  

Děkuji také členům a členkám SDH za velký úspěch v 

okrskové soutěži letos v Městci. Hlavně mám radost 

a bezesporu velkou pochvalu si zaslouží naše 

přípravka, jako první a jediná v rámci celého okrsku. 

Velký dík cvičitelům za jejich přípravu!!! Je vidět, že 

svoji dřinu a úsilí věnované požárnímu sportu, umí 

naši hasiči prodat.  

Jen tak dál, ať mají Vinary v regionu stále dobré 

jméno!   

Na závěr mi ještě dovolte, abych všem čtenářům 

popřála příjemné prožití letního prázdninového 

období, školou povinným krásné prázdniny a 

dospělým příjemné prožití dovolené, vždy se 

šťastným návratem.   

Zdeňka Plšková 

 

Dílčí výsledky dotazníkového šetření 

Dotazníky, které nám někteří z vás odevzdali, v této 

době zpracováváme. Přinášíme Vám nyní alespoň 

základní výsledky týkající se charakteristik 

respondentů. Pokud by se ještě někdo chtěl do 

dotazníkového šetření zapojit, má možnost do konce 

července. Vaše odpovědi a připomínky budou ještě 

dodatečně zohledněny. Konečné výsledky budou 

projednány na veřejném zasedání zastupitelstva naší  

obce a budou také zveřejněny v příštím čísle 

Vinaráčku. 

 

 

Do této chvíle bylo odevzdáno 28 dotazníků, z toho 

muži tvoří 44 %, ženy 56 %. Nejvíce dotazníků 

odevzdali občané ve věk. kategorii 25-44 let (46 %), 

následováni občany staršími 60 let (32 %). 

Nejčastějším nejvyšším dosaženým vzděláním je 

vyučení (39 %). Co se ekonomické aktivity týče, 32 % 

obyvatel, kteří dotazníky odevzdali, pracuje 

v soukromém sektoru, druhou nejpočetnější 

skupinou jsou důchodci s 29 %. 
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Společenská kronika 

Vítání občánků 

V obřadní síni Obecního úřadu ve Vinarech jsme v 

sobotu 4. května přivítali nejmladšího vinarského 

občánka Luboše Horáčka. 

Obřad zahájila přivítáním přítomných předsedkyně 

Sboru pro občanské záležitosti paní Lenka Fuksová, 

poté přednesla slavnostní projev starostka obce paní 

Zdeňka Plšková. S písničkami a básničkami vystoupily 

místní děti pod vedením paní Lenky Truncové. 

Rodiče se zapsali do pamětní knihy a po slavnostním 

přípitku obdrželi blahopřání a květinu a Lubošek 

malý dárek. Ještě jednou přejeme našemu 

nejmladšímu občánkovi i celé jeho rodině hodně 

štěstí, zdraví a spokojený život. 

Významné životní jubileum oslaví: 

v červenci: Ing. Jitka Hrubešová – 55 let 

v srpnu:  Ing. Věra Svobodová – 85 let 

v září:  Marta Šípková – 90 let 

  Olga Duchoslavová – 85 let 

Všem jubilantům blahopřejeme a do dalších let 

přejeme hlavně hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a 

životního elánu. 

 

 

 

 

Třídění plastů a jejich další využití
Plasty patří k poměrně snadno recyklovatelným 

odpadům. Pokud ale jsou namísto recyklace 

vyhozeny na skládce či někde pohozeny v přírodě, 

rozkládají se zde několik desítek let.  

Při spalování plastů v kamnech vzniká spousta látek, 

které mohou mít vliv na naše zdraví. Jedná se přede-

vším o toxický oxid uhelnatý, karcinogenní benzen, 

těkavé uhlovodíky a spoustu dalších škodlivin. 

Proč si tedy zatěžovat naše životní prostředí látkami, 

které do ní nepatří, když je možnost tento odpad 

zpracovat? 

Plasty patří do žlutého kontejneru. V průměrné 

české domácnosti tvoří plasty největší objem ze 

všech odpadů, proto je nejenom důležité jejich třídě-

ní, ale i sešlápnutí či zmačkání před vyhozením. Jak 

uvádí společnost EKO-KOM, a.s., do kontejneru o ob-

jemu 110 litrů se vejde asi 31 nesešlápnutých dvou-

litrových lahví – polovina kapacity zůstane nevyužita. 

Když se lahve sešlápnou, vejde se jich tam 138. 

Sešlapávání vyhazovaných obalů se pochopitelně 

netýká jen petek, ale i jiných plastových lahví a obalů 

Jak dlouho se rozkládají plasty?  

! Igelitová taška: 20-30 let 

! PET lahev a kelímek od jogurtu: 50-80 let 

! Polystyren: NIKDY se nerozloží 

2. čajový dýchánek 
SPOZ zve všechny občany na příjemné posezení u 

čaje, kávy a drobného pohoštění, které pro Vás 

chystáme na  

10. srpna od 16 hodin  

v pergole na hřišti.  

Pro zájemce možnost prohlédnout si fotografie 

z historie i současnosti našich dobrovolných hasičů. 
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Dle údajů společnosti EKO-KOM, a.s. vytřídí 

průměrná česká domácnost 21 kg plastů ročně. 

a pochopitelně také nápojových kartonů. Ty se v naší 

obci třídí spolu s plastovým odpadem.  

Nápojový karton je vytvořen z vrstev několika 

různých materiálů, jejich vlastnosti se kombinují a 

tento obal spojuje jejich výhody. Jejich složení 

předurčuje jejich použití: krabice bez hliníkové vrstvy 

se používají na potraviny k okamžité spotřebě 

(kefíry, jogurtová a čerstvá mléka atd.). Krabice s 

hliníkovou fólií fungují podobně jako konzerva, takže 

se do nich plní nápoje s prodlouženou trvanlivostí 

(nejčastěji trvanlivá mléka, džusy, víno apod.)  

Co patří a nepatří do žlutých kontejnerů 

Do kontejnerů na plasty patří fólie, sáčky, plastové 

tašky, sešlápnuté PET láhve (vč. víčka a papírové 

etikety), obaly od pracích, čistících a kosmetických 

přípravků, kelímky od jogurtů, mléčných výrobků, 

balící fólie od spotřebního zboží, obaly od CD disků, 

pěnový polystyren v menších kusech. 

Naopak sem nepatří mastné obaly se zbytky potravin 

nebo čistících přípravků, obaly od žíravin, barev a 

jiných nebezpečných látek, podlahové krytiny, 

novodurové trubky, guma, molitan, pneumatiky ... 

Plasty se dotřiďují na dotřiďovací lince. Ze směsi 

plastů putující na pásu se vybírají PET láhve, fólie a 

pěnový polystyren, které mají speciální samostatné 

zpracování. Dotříděné druhy plastů včetně zbylé 

směsi plastových odpadů se lisují do balíků a odváží 

ke zpracování na recyklační linky. 

Využití recyklovaných plastů 

Druhově neroztříděné směsné 

plasty se zpracovávají např. 

na stavební a zahradní prvky, 

jakými jsou ploty, zatravňo-

vací dlažba, protihlukové zá-

brany či zahradní kompostéry.  

Z vytříděných PET lahví se 

vyrábí vlákna, která se používají jako termoizolace 

do bund a spacáků. Mimo oděvní průmysl se dají 

tato vlákna využít také například do zátěžových 

koberců.  

Fólie se nejdříve rozdrtí a poté se z nich vyrábějí 

nové fólie nebo plastové pytle.  

Pěnový polystyren se zpracovává do izolačních 

tvárnic případně lehčeného betonu a dalších 

tepelných izolací.  

Ostatní materiály se rozemelou na prášek nebo 

granule a pak se z nich za vysoké teploty vylisují 

různé desky, trubky, zahradní nábytek, různé 

plastové nádoby atd. 

Nápojový karton se rozemele ve vodě a na sítech se 

zachytí tzv. „papírové vlákno“, které je surovinou pro 

výrobu papíru, ze zbytků hliníkové a polyetylenové 

fólie lze vyrábět např. palety, případně teplo a páru. 

Případně se na speciální lince krabice rozdrtí a drť se 

za tepla lisuje. Z nápojových kartonů se vyrábí buď 

papír, který má vysokou kvalitu nebo se lisují 

stavební desky, které slouží jako podlahová krytina 

nebo i pro stavbu celých domů. Menší rodinný 

domek vyžaduje přes pět tun těchto desek. 

Naše obec má uzavřenou smlouvu se společností 

EKO-KOM, a.s., za třídění odpadů jsou v závislosti na 

svezeném množství a hustotě sítě jednotlivých 

komodit vypláceny odměny. Je tedy na nás všech, 

abychom třídění odpadů věnovali pozornost a tím 

přispěli k ochraně životního prostředí a šetřili tak i 

náklady vynaložené na odpadové hospodářství. 

Pavlína Šrůtová 

zdroj: www.jaktridit.cz, www.priroda.cz, 

www.ekontejnery.cz, www.ekolist.cz 

 

 

Mimo odpadků označených těmito značkami 

můžete do žlutých kontejnerů vyhazovat i 

odpadky označené číslem 7 (jde o kombinaci 

různých materiálů z plastů). 
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Myslivost 
Právo myslivosti v katastru naší obce v minulosti 

vykonávalo myslivecké sdružení Vinary. Od roku 

2011 byly honební pozemky rozděleny mezi MS 

Chroustovice, MS Vrcha - Vraclav, MS Uhersko a 

největší část byla přičleněna k MS Jenišovice - 

Olšinka. 

Měsíc červen je měsícem myslivosti a ochrany 

přírody. V přírodě kolem nás je velké množství 

mláďat volně žijících živočichů. Právě mláďata jsou 

nejvíce vystavena predačnímu tlaku a negativnímu 

působení lidské činnosti. V tomto kritickém období je 

důležitý především klid v honitbě. Na procházkách 

bychom měli chodit pouze po k tomu určených 

cestách a nepouštět volně své čtyřnohé miláčky. 

Pokud se totiž takový pes, či lidská ruka dotkne 

mláděte, bez pochyb je odsouzeno k smrti. Jeho 

matka ho kvůli cizímu pachu zcela jistě opustí. 

Když najdete v přírodě volně ležící mládě, 

NESAHEJTE NA NĚHO! Matka není u svého mláděte 

záměrně. Musí se sama nakrmit a chrání ho tak před 

predátory. Je někde poblíž a brzy se k mláděti vrátí. 

Pokud najdete malého zajíčka na frekventované 

silnici (cestě), přeneste ho pomocí lopaty či kusu 

dřeva stranou, maximálně do vzdálenosti 10 metrů. 

Jeho matka si ho najde. 

Narazíte-li v trávě nebo někde pod keřem na klidně 

ležící srnče, určitě není opuštěné. Osiřelé srnče by 

hlasitě pískalo a zmateně pobíhalo. 

Závěrem tedy, NA KLIDNĚ LEŽÍCÍ MLÁĎATA 

NESAHEJTE! A pokud si nejste jisti, kontaktujte 

některou ze záchranných stanic volně žijících 

živočichů či místní myslivecké sdružení. Tam vám 

rádi poradí a pomůžou. 

Preventivně výchovná činnost na úseku požární 
ochrany na rok 2013 

Rekreační činnost; 

zahrádky, chaty 

Nebezpečí vzniku požáru přichází už z jara. Lidé se 

zbavují nepotřebných věcí, spojují to s pálením trávy 

a všeho, co již dosloužilo. O zákazu vypalování 

travního podrostu jsme psali již dříve. Ovšem i při 

jakémkoli jiném pálení věcí, roští a papíru riskujete, 

že dojde k poryvu větru a oheň se rozšíří dále 

suchým travním podrostem na nemovitost. 

Nezapomínejte, že při stavbě rekreačních objektů je 

využíváno především dřevo a další hořlavé materiály. 

A to, co ve zděné stavbě nemusí skončit tragicky, 

mívá v dřevěných objektech ty nejtěžší následky. 

Pozornost věnujte také tomu, s čím si hrají vaše děti. 

Dopřát jim volnost pro hry v přírodě neznamená 

dovolit jim hry se zápalkami nebo s cigaretami. Děti 

napodobují jednání dospělých, nevědí ale, co 

všechno oheň dokáže. Na spálený les, stoh či pole je 

žalostný pohled. 

Právní normy upravují možnost rozdělávání otevře-

ného ohně v přírodě velice striktně. To je povoleno 

pouze v místech vyhrazených tábořišť a na dalších 

zvláště určených místech. Nikdy však neopomeňte 

před svým odchodem oheň uhasit a zasypat jej 

hlínou, protože i doutnající zbytky mohou vzplanout. 

Chatové či zahrádkářské kolonie jsou místy, kde 

panuje zvýšené nebezpečí vzniku požáru v podobě 

otevřených ohnišť či zahradních krbů. Chatky a 

zahradní domky jsou převážně hořlavé a smíšené 

konstrukce, vytápějí se převážně požárně 

nebezpečnými lokálními topidly. 

 

 

TERMÍNY SVOZU KOMUNÁLNÍHO 

ODPADU Z POPELNIC 

3., 17. a 31. července 

14. a 28. srpna 

11. a 25. září 
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Z činnosti JPO  

25. června bylo provedeno preventivní opatření 
proti hrozící velké vodě pomocí pytlů s pískem a 
pravidelným celodenním uvolňováním toku 
Bětnického potoka od naplavených kusů dřeva. 

29. června od 17 hodin proběhlo na sále KD školení 

poskytnutí první pomoci pod vedením staniční 

sestry Karolíny Honlové z výjezdové stanice Vysoké 

Mýto. Školení bylo určeno pro členy JSDHO a SDH 

Vinary, ale i pro ostatní občany, z nichž bohužel 

nikdo tuto příležitost nevyužil.  

Rád bych touto cestou poděkoval staniční sestře, 

která pro nás toto školení ve svém volném čase 

připravila a předala nám spoustu důležitých a 

zajímavých informací ze své náročné práce. 

Taktické cvičení JSDHO 
Během prázdnin proběhne nácvik zásahu, jehož 
záměrem bude praktické využití místního vodního 
zdroje na obci, nalezení a odzkoušení různých 
odběrných míst pro případný zásah, zkouška 
komunikace mezi zasahujícími členy a vzájemná 
koordinace. 

Martin Šrůt, velitel JPO 

SDH Vinary 

Oslavy 125. výročí 

založení SDH Vinary 
11. května proběhly v naší obci oslavy založení SDH. 

Ve 13 hodin byli všichni hosté přivítáni starostou a 

velitelem SDH. Poté se vydal slavnostní průvod k po-

mníku padlých a následně k nově zrekonstruované 

hasičské zbrojnici, kde starostka obce předala dar k 

výročí SDH Vinary - znak na hasičskou zbrojnici. 

Průvod se vrátil zpět na hřiště, kde byly předány da-

ry, upomínkové předměty, vyznamenání a ocenění.  

Doprovodný program přichystal Kynologický spolek 

z Vysokého Mýta s ukázkou výcviku psů. Po něm 

vystoupilo družstvo Mladých hasičů, které předvedlo 

svou přípravu na okresní kolo Hry Plamen.  

Poté již mohly začít soutěžní pokusy družstev v 

netradičním požárním útoku. Všichni soutěžící 

nejprve museli překonat překážku, dalším úkolem 

bylo naplnit džberovku vodou a pomocí ní srazit 

plechovku a odkulit pneumatiku. Dále už probíhal 

útok klasicky. V mužské kategorii vyhrálo družstvo z 

Ostrova, v ženské z Vinar. V podvečerních hodinách 

si návštěvníci mohli blíže prohlédnout hasičskou 

zbrojnici včetně jejího vybavení a také výstavu 

fotografií, trofejí a děl Mladých hasičů. Večer se na 

sále konala pouťová zábava s kapelou Našlupky. 

Okresní kolo Hry Plamen 

Letos poprvé se náš kolektiv mladých hasičů 

zúčastnil okresního kola hry Plamen. Dvoudenní zá-

vody proběhly ve Skutči v sobotu a neděli  18.-

19.5.2013. Počasí se vydařilo, sluníčko se na nás 

usmívalo a i my měli dobrou náladu. Reprezentovalo 

nás desetičlenné družstvo ve starší kategorii, 

doplněné třemi mladšími žáky. Družstvo tvořili: Míša, 

Katka, Anička, Lukáš, Jakub, Lenka K., Lenka D., 

Honza, Monika a Ráďa. Závody to byly opravdu 

náročné. Soutěžilo se v požárním útoku a požárním 

útoku s překážkami CTIF. Dále děti běžely štafetu 4x 

60 metrů s překážkami, štafetu CTIF a štafetu po-

žárních dvojic. V jednotlivých závodech družstva 

sbírala body. Čím lepší umístění, tím méně bodů 

družstvo obdrželo. Odevzdali jsme i kroniku a podle 

zápisů v ní byla obodována celoroční 

činnost oddílu. Naše děti skončily na 

krásném desátém místě. Tato účast 

byla velmi důležitá a přínosná. Získá-

vali na ní nové cenné zkušenosti 

nejen děti, ale i vedoucí. Ze závodů 

jsme odjížděli všichni moc spokojení a 

určitě vyrazíme i na ty příští. 

Hasičskému sportu ZDAR! 

Radka Peterková, vedoucí MH 
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Dětský den 1. 6. 2013 

Při příležitosti dne dětí uspořádalo SDH Vinary cestu 

pohádkovým lesem. Bohužel počasí nebylo tak 

hezké, jak bychom si představovali, a tak se oslavy 

uskutečnily v kulturním domě. I přes špatné počasí 

se nás sešlo dost. Děti u vchodu dostaly kartičku se 

jménem a postupně si obcházely všechna stanoviště 

a plnily úkoly. Na stanovištích je čekal například 

vodník, kde lovily z vody mince; popelka, u které 

přebíraly hrách, nebo Pat a Mat, kde si děti mohly 

postavit cokoliv z kostek. Nechyběla ani perníková 

chaloupka, kde si každý mohl ze střechy utrhnout 

perník, ale jen málokteří si troufli sami, uvnitř je 

čekala ježibaba. Po splnění všech stanovišť dostaly 

děti sladkou odměnu. Dětem hrála hudba a velký 

úspěch mělo malování na obličej. Všichni jsme si 

Dětský den užili a těšíme se na další akci!! 

Míša Pitrová, družstvo starších žáků SDH Vinary 

 

Okrsková soutěž v Městci 8. 6. 2013 

Stejně jako tomu bylo v letech minulých, tak se i 

letos naši dobrovolní hasiči zúčastnili okrskové 

soutěže. Závody se konaly tentokrát v Městci a 

reprezentovalo nás na nich celkem 6 družstev. 

Poprvé se na soutěži představila naše přípravka, jež 

funguje jako první v rámci celého okrsku. Ta zde 

předvedla opravdu pěkný a bezchybný výkon a 

sklidila za něj zasloužený potlesk. Vinarští mladší i 

starší žáci obhájili loňské prvenství, kdy své soupeře 

porazili rozdílem třídy. Našim mladým hasičům a 

jejich vedoucím bych tímto chtěl poděkovat za úsilí a 

dřinu, které ve svém volném čase na každotýdenních 

trénincích vynakládají, aby poté mohli vzorně 

reprezentovat a šířit dobré jméno našeho sboru i 

obce. Co se týče družstev dospělých, ženy obsadily 

třetí místo, kdy však jako jediné z okrsku sestavili 

ryze ženské družstvo. Naši veteráni obsadili po 

ukázkově provedeném požárním útoku vynikající 

druhé místo. A na závěr Vinarští muži letos již 

čtvrtým rokem nenalezli přemožitele a obhájili první 

místo v hlavní kategorii s náskokem 14 sekund.  

Tímto děkuji všem aktivním členům našeho sboru a 

přeji mnoho úspěchů v nadcházejících závodech a 

kulturních akcích, které sdružení dobrovolných 

hasičů pro Vinarské občany pořádá.  

Dále bych Vás všechny chtěl pozvat na třetí ročník 

Vinarského poháru, který se koná 20. července od 

13 hodin na místním hřišti.  

Soutěžit se bude opět o putovní pohár, který 

obhajuje družstvo mistrů republiky ze Zbožnova. 

Soutěží se také o putovní pohár v kategorii žen, ten 

obhajuje družstvo Skutče. Dále bude vyhodnocen 

nejrychlejší útok provedený neupravenou PS12 

zvlášť pro kategorii muži a ženy. Letos vás čeká jedna 

novinka a to zavedení kategorie veteráni (alespoň 5 

členů družstva nad 35 let).  

Samozřejmostí bude též spousta dobrého jídla a pití, 

například opékané prase, bramboráky, či dobře 

vychlazené točené pivo a kofola. Tímto ještě jednou 

zvu jménem celého SDH všechny příznivce požárního 

sportu, aby se přišli pobavit a podpořit naše týmy. 

Vláďa Hrubeš, starosta SDH Vinary
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SBĚR PAPÍRU, ŽELEZA, AUTOBATERIÍ 

se uskuteční 

v sobotu 13. července 2013 od 9 hodin 

Sběr připravte před Váš dům k cestě,  

hasiči ho odvezou.  

Děkujeme za spolupráci! 


